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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 187 (FLF alm. del) stillet den 27. 

februar 2015 efter ønske fra René Christensen (DF) 

 

Spørgsmål nr. 187 

 

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 27/1-15 fra ScrapTrans A/S 

om tab af restprodukter, jf. FLF alm. del - bilag 162”.  

 

Svar: 

 

ScrapTrans ønsker en lovændring, således at de restprodukter, der kan udnyttes til dyrefoder, skal 

udnyttes til dyrefoder fremfor til energiproduktion. 

 

Jeg er enig med ScrapTrans i, at vi nøje skal overveje anvendelsen af restprodukter fra bl.a. 

fødevareindustrien, der egner sig til foderformål. 

 

Med Energiaftalen fra 2012 lægges der op til at 50 procent af den danske gylle skal bruges til 

energiformål inden 2020. For at nå det ambitiøse mål ydes der støtte til biogassektoren. 

 

Det er imidlertid ikke muligt at gennemføre en økonomisk rentabel produktion af biogas baseret 

alene på gylle. Derfor skal der tilsættes andre råvarer, herunder især organiske restprodukter. 

 

For at begrænse brugen af landbrugsafgrøder i biogasanlæg er det besluttet, at såkaldte 

energiafgrøder maksimalt må udgøre 25 procent af de råvarer, der blandes i gyllen. Denne andel 

sættes ned til 18 procent fra 2018. Bekendtgørelsen, der gennemfører denne beslutning, forventes 

udstedt om kort tid. I bekendtgørelsen stilles der krav om, at biogasanlæggene hvert år 

indberetter, hvilke biomasser, de bruger til produktionen.  

 

Når ordningen evalueres i 2018 vil vi dermed have detaljeret viden om hvilke råvarer og 

restprodukter, der anvendes til biogas. I forbindelse med evalueringen har vi et godt grundlag for 

at genoverveje sagen. 
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